
Aan de Staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu, 
mevrouw Wilma J. Mansveld 
i.a.a.:   - Staatssecretaris van EZ, mevrouw S. Dijksma  
 - St. Natuur en Milieu 
 - Greenpeace 
 - Vogelbescherming Nederland 
 - Tweede Kamerfracties 
 
                Hardenberg, 27 augustus 2015 
 
 
Geachte mevrouw Mansveld, 
 
De Werkgroep Bollenteelt Hardenberg, die circa 80 bezorgde inwoners van de gemeente 

Hardenberg vertegenwoordigt, verzoekt u dringend, om alle insecticiden waarin 

neonicotinoïden zitten door het Ctgb per direct van de markt te laten halen en per direct het 

gebruik hiervan als bestrijdingsmiddel in de landbouw te verbieden. 

Wij ondersteunen hiermee van harte de betreffende eisen, die Natuur en Milieu, Greenpeace en 

Vogelbescherming Nederland 30 juni j.l. aan u kenbaar gemaakt hebben.  

Wij worden als werkgroep en als omwonenden al enige jaren geconfronteerd met een sterke 
toename van de bollenteelt in de gemeente Hardenberg (nu al ca. 400 hectare). Zoals u bekend is: 
meer dan 30 keer per teeltseizoen, ieder 5-12 dagen, wordt er met bestrijdingsmiddelen over die 
bollenvelden gespoten. Totaal meer dan 70 kg/ha. Meer dan 10% van die bestrijdingsmiddelen 
komt uiteindelijk volgens de Gezondheidsraad in de omgeving terecht. Het plantgoed wordt al 
voorbehandeld met neonics, waardoor de opgroeiende plant later door en door geïmpregneerd is. 
Tijdens het seizoen gaat het spuiten met neonics gewoon door. Terwijl zo langzamerhand 
iedereen weet, hoe gevaarlijk die  zenuwgiffen zijn voor mens, dier en milieu. Wij verwijzen u in dit 
verband naar de motivering van het in gang gezette Onderzoek Bestrijdingsmiddelen en 
Omwonenden onder leiding van de Gezondheidsraad en naar de onlangs gepubliceerde resultaten 
van de omvangrijke studie van de gezamenlijke Akademies van Wetenschappen (ESEAC) in 
Europa. De dertien topwetenschappers stellen, dat neonics grote negatieve effecten hebben op 
veel soorten insecten, (akker)vogels en (zoog)dieren op land en in het water. De soortenrijkdom in 
Europa staat op het spel. 
En dan moet het gevaar van deze neonics, zeer krachtige systemisch werkende zenuwgiffen,  
voor de mens nog in kaart gebracht worden, o.a. via bovengenoemd onderzoek van de 
Gezondheidsraad! 
 
Waarom zijn deze neonics in 2013 in de EU voor 2 jaar verboden, en waarom vraagt Nederland 
dan toch ieder jaar weer ontheffing aan voor het gebruik van deze levensbedreigende 
bestrijdingsmiddelen? Stellen wij economisch gewin boven gezonde mensen en een gezond 
(leef)milieu? Wij verzoeken u dringend, deze neonics per direct van de markt te halen en het 
gebruik hiervan als bestrijdingsmiddel in de landbouw per direct te verbieden. Wij verzoeken u 
tevens, u samen met staatssecretaris Dijksma sterker in te zetten voor de ontwikkeling van 
milieuvriendelijker teeltwijzen in de bollenteelt in het bijzonder en in de landbouw in het algemeen. 
 
 
In afwachting van uw antwoord, 
 
namens de Werkgroep Bollenteelt Hardenberg, 
H. Fahner 


